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PROTOKÓŁ 0012.3.3.2015 

z posiedzenia Komisji Edukacji 
w dniu  18 marca 2015 roku 

 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 

Czas posiedzenia: 14.00- 18.00 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 

załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczyła radna Bernadeta 

Magiera  - usprawiedliwiona.  

Porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok , 

 Pismo Dyrekcji i Rady Pedagogicznej SP nr 17 w sprawie realizacji 

projektów inwestycyjnych, 

 Odpowiedź na pismo Dyrekcji SP nr 17 w sprawie realizacji inwestycji,  

 Odpowiedź na pismo w sprawie skargi Pani……….., 

 Odpowiedzi na wnioski Komisji, 

4. Wolne głosy i wnioski 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 18 lutego 2015 r.  

6. Zakończenie posiedzenia 

I. Kształcenie zawodowe w Jastrzębiu-Zdroju – posiedzenie 

wyjazdowe do CKP przy ZS nr 6 i ZS nr 5, ZSZ i ZS nr 2.  

 

Ad.1 
Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji-Anna Toborowicz. 

Powitała przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
Ad.2  
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Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0,wstrzymujących się 

– 0.` 
 

Ad. 3 
 
Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko podjęto głosami: za – 4, przeciw -0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok , 

Anna Toborowicz 
 - Czego dotyczą zmiany odnośnie opłat ochotniczych straży pożarnych w 

budynkach? 
 

Holesz Dariusz 
 - Do tej pory płatności dokonywał Wydział Zarządzania Kryzysowego. W związku 
z tym, że wszystkie budynki będą w zarządzie Miejskiego Zarządu Nieruchomości 

to płatności są przeniesione z Wydziału ZK do MZN.  
 

Gorgol Tadeusz 
 - Proszę powiedzieć co to jest „Nowe Pochwacie”? 
 

Holesz Dariusz 
 - Myślę, że chodzi o projektowane drogi i jest to łącznik Centrum z  

ul. Pszczyńską.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko podjęto głosami: za – 4, przeciw -0, wstrzymujących się – 0. 

 

 Pismo Dyrekcji i Rady Pedagogicznej SP nr 17 w sprawie realizacji 

projektów inwestycyjnych, 

Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  

 Odpowiedź na pismo Dyrekcji SP nr 17 w sprawie realizacji inwestycji,  

Andrzej Pawłowski 
 - W tym roku szkoła otrzyma dodatkowe środki na doprojektowanie projektu, 

który jest   - zmiana sposobu ogrzewania oraz doprojektowanie 
termomodernizacji dachu. Jeżeli chodzi o kolejne inwestycje to w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej SP nr 17 jest zaplanowana na 2016 r.  
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Komisja przyjęła odpowiedź pismo do wiadomości.  

 
 

 
 Odpowiedź na pismo w sprawie skargi Pani ……………., 

Anna Toborowicz zapoznała członków Komisji z treścią pisma.  

 
Siwiec Elżbieta 

 - Z tego co wiem Pani Dyrektor nie bardzo przejęła się zaleceniami Kuratorium 
Oświaty. Chciałbym wiedzieć jak sprawa wygląda na dzień dzisiejszy. Wiem, że 

Kuratorium w Rybniku wydało Pani Dyrektor zalecenia. Pani Dyrektor od tych 
zleceń odwołała się do Katowic. Kuratorium w Katowicach potwierdziło zarzuty 
Pani Dyrektor i potwierdziły zalecenia określając, że takie działanie jest 

niedozwolone. Czy dalej Pani pedagog otrzymuje uczniów z orzeczeniami w 
ramach etatu pedagoga? 

 
Andrzej Pawłowski 
 - Rozmawiałem osobiście z Panią Dyrektor na ten temat. Ponagliłem Panią 

dyrektor, aby zalecenia Kuratorium były niezwłocznie zrealizowane. Pani 
Dyrektor tłumaczyła, że Pani pedagog przebywa na zwolnieniu lekarskim i jak 

wróci to sprawa natychmiast będzie uregulowana.  
 
Siwiec Elżbieta 

 - Czy była taka sytuacja, że po zaleceniach kuratoryjnych Pani Dyrektor nie 
dostosowała się do nich dokładając Pani pedagog jeszcze jednego ucznia z 

orzeczeniem? 
 
Andrzej Pawłowski 

 - Była taka próba, ale nie została zaakceptowana przez organ prowadzący. 
 

Anna Hetman 
 - Proszę Państwa, przysłuchuję się z boku tej dyskusji patrząc również przez 

pryzmat własnych doświadczeń. Wiemy jaka w mieście jest sytuacja finansowa. 
Przez wiele lat tak było, że jak przychodziło dziecko z orzeczeniem nie było 
pieniędzy na to, żeby otrzymało gratis psychologa, logopedę czy pedagoga. 

Patrząc z boku widzę winę po jednej i drugiej stronie. Nie można nikogo 
jednoznacznie obwiniać. Jeżeli są pieniądze przeznaczone na zajęcia 

kompensacyjne, rewalidacyjne to powinien je wykonywać specjalista, ale nie 
zgodzę się z takim stwierdzeniem, że takiego dziecka pedagog już nie przyjmie. 
Jeśli pedagog jest również logopedą to w ramach 20 godzin pracuje np. jako 

pedagog wykorzystując wiedzę merytoryczną z logopedii.  
 

Siwiec Elżbieta 
  - Czy Pani Dyrektor ma obowiązek zastosować się zaleceń kuratoryjnych? 
 

Anna Hetman 
 -Tak.  
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Siwiec Elżbieta 

 - Czy Dyrektor może nałożyć tyle obowiązków, że Pani pedagog prowadzi ponad 
20 dzienników.  
 

Anna Hetman 
 - Tak to czasami jest.  

 
Siwiec Elżbieta 
 - To proszę publicznie powiedzieć, że może pedagog prowadzić 20 dzienników.  

Kuratorium wydało odpowiednie zalecenia.  
 

Anna Hetman 
 - Nigdzie nie jest zapisane ile ma być dzienników dla danej grupy czy dziecka. 
Jest to kwestia wewnętrznej organizacji szkoły.  

 
Siwiec Elżbieta 

 - Czy Dyrektor może nie wykonać zaleceń kuratora? 
 

Anna Hetman 
 - Czy w zaleceniach była mowa o dziennikach? 
 

Pawłowski Andrzej 
  - Nie. Zalecenia Kuratora jasno mówiły o tym, że Pani dyrektor musi 

dostosować zakres obowiązków pedagoga do wymogów określonych w 
Rozporządzeniu. Jeżeli chodzi o zajęcia z tyflopedagogiem, surdopedagogiem to 
Pani Dyrektor na realizację tych zadań powinna zatrudnić specjalistę, który 

będzie realizował zadania.  
 

Siwiec Elżbieta 
 - Widzę, że cały czas ktoś próbuje postawić na swoim. Wydaje mi się, że ten 
spór należałoby rozstrzygnąć i uzdrowić sytuację.  

 
 Odpowiedzi na wnioski Komisji, 

Komisja przyjęła do wiadomości odpowiedzi na wnioski.  

Ad. 4 

Wolne głosy i wnioski 

Gorgol Tadeusz 
 - Czy szkoły niepubliczne mają obowiązek zgłaszania zbiorów do rejestracji  

Generalnemu Inspektorowi Ochrony Danych Osobowych? 
 

Andrzej Pawłowski 
 - Każdy Dyrektor jednostki jest administratorem danych, które posiada. Ma 
obowiązek zgłosić zbiór danych. Zmieniła się ustawa o ochronie danych 

osobowych, która nakłada na Dyrektorów wszystkich  jednostek dodatkowe 
obowiązki. Jest to związane z kontrolą zarządczą.  
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Gorgol Tadeusz 
 - Czy istnieje obowiązek rejestracji administratora bezpieczeństwa 

informacyjnego? 
 
Andrzej Pawłowski 

 - Tak. Musi być utworzone takie stanowisko. Jest to osoba, która w danej 
jednostce zajmuje administrowaniem danych osobowych.  

 
Gorgol Tadeusz 
 - Czy mamy obowiązek wdrażania polityki bezpieczeństwa? 

 
Andrzej Pawłowski 

 - Tak.  
 
Gorgol Tadeusz 

 - Czy istnieje obowiązek szkoleń? 
 

Andrzej Pawłowski 
 - Tak.  

 
Siwiec Elżbieta 
 - Chciałam złożyć wniosek, aby Komisja zaplanowała wyjazd do przedszkola przy 

szpitalu rehabilitacyjnym w Zdroju.  
 

Anna Toborowicz 
 - Rozmawiałam z Panią Dyrektor i informowałam, że przyjazd zostanie 
uwzględniony w planie pracy.  

 
Andrzej Pawłowski 

 - Chciałbym się odnieść do głównego tematu dzisiejszej komisji. Pani Prezydent 
podjęła współpracę z KSSE w celu utworzenia sieci szkół, które będą do 
dyspozycji pracodawców, inwestorów, którzy współpracują z KSSE. Miało być to 

wyglądać tak, że KSSE pozyskując inwestora będzie zwracała się do szkół, aby w 
najbliższym czasie kształcili uczniów w danym zawodzie. Wiązało się to będzie z 

późniejszą możliwością zatrudnienia. Branża motoryzacyjna w najbliższym czasie 
powinna się podwoić. W poniedziałek Pani Prezydent podpisze list intencyjny w 
sprawie nawiązania współpracy z KSSE.  

 
Anna Hetman 

 - Czy Komisja zainteresowana jest udziałem w spotkaniu z przedsiębiorcami i 
dyrektorami szkół? 
 

Anna Toborowicz 
 - Tak.  

 
Andrzej Pawłowski 
 - Będą tworzone kierunki w istniejących szkołach. Bierzemy pod uwagę 

wyposażenie pracowni pod konkretne zawody. Zgłosiliśmy gotowość do złożenia 
projektu, aby pozyskać środki UE na wyposażenie pracowni. 
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Tadeusz Gorgol 

 - Które szkoły mogą się o to starać? 
 

Andrzej Pawłowski 
 - Każda szkoła ponadgimnazjalna, która prowadzi kształcenie zawodowe.  
 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu. 

 Protokół z dnia 18 lutego 2015 r. został przyjęty jednogłośnie. 

I. Kształcenie zawodowe w Jastrzębiu-Zdroju – posiedzenie 

wyjazdowe do CKP przy ZS nr 6 i ZS nr 5, ZSZ i ZS nr 2. 

Celem wyjazdowego posiedzenia Komisji było sprawdzenie bazy dotyczącej 
kształcenia zawodowego w mieście. Komisja zapoznała się z koncepcją dalszego 

rozwoju kształcenia zawodowego w danej placówce. Wysłuchano Dyrektorów 
placówek, którzy przedstawiali wizje dalszego funkcjonowania szkolnictwa 
zawodowego.  

Komisja sformułowała następujące wnioski: 

WNIOSEK NR 1 
 
Komisja wnioskuje o dodatkowe środki finansowe na rozbudowę i zakup 

wyposażenia do nowych pracowni co pozwoli na lepsze przygotowanie uczniów do 
pracy w nauczanych kierunkach oraz pozwoli na poszerzenie zakresu kształcenia 

o nowe zawody i kwalifikacje.  
 
WNIOSEK NR 2 

 
Komisja wnioskuje o zatrudnienie doradców zawodowych w szkołach 

gimnazjalnych.  
 
WNIOSEK NR 3 

 
Komisja wnioskuje o wprowadzenie nowych kierunków kształcenia zawodowego  

zgodnie z potrzebami rynku pracy, zgodnie ze wskazaniem Powiatowego Urzędu 
Pracy, Programu Rozwoju Szkolnictwa Zawodowego woj. Śląskiego na lata 2014-

2020 który zakłada tworzenie kierunków kształcenia zamawianego przez 
pracodawcę.  
 

WNIOSEK NR 4 
 

Komisja wnioskuje o uwzględnienie w rekrutacji w Technikum nr 5 na otwarcie 
niepełnej klasy np. 20-22 , aby ci uczniowie nie przechodzili do szkół w 
ościennych gminach.  

 
Wnioski zostały podjęte jednogłośnie.  
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Ad. 6 

Zakończenie posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za przybycie po czym 

zakończyła posiedzenie.  

Protokołowała     Przewodnicząca Komisji Edukacji 

Monika Dulewicz               ANNA TOBOROWICZ 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 


